
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 11 stycznia 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

16 grudnia 2016 r. weszło w życie rozporządzenie ministra energii z 15 grudnia 2016 r. w sprawie 

szczegółowego wykazu paliw ciekłych, których wytwarzanie, magazynowanie lub przeładunek, przesyłanie 

lub dystrybucja, obrót, w tym obrót z zagranicą, wymaga koncesji oraz których przywóz wymaga wpisu do 

rejestru podmiotów przywożących. 

W terminie miesiąca od dnia wejścia w życie powyższego rozporządzenia, tj. do 16 stycznia 2017 r., 

przedsiębiorstwa energetyczne wykonujące działalność określoną w art. 16 ust. 1 oraz art. 16a ust. 1 ustawy 

zmieniającej na podstawie koncesji wydanych przed dniem wejścia w życie tego rozporządzenia mają 

obowiązek złożyć wniosek o udzielenie lub zmianę posiadanych koncesji. Zgodnie z wymogami ustawy 

zmieniającej wnioski powinny spełniać wszystkie wymagania wynikające ze znowelizowanej ustawy – 

Prawo energetyczne. Oznacza to, że muszą zawierać dokumenty i informacje umożliwiające pełną 

weryfikację możliwości formalnoprawnych, organizacyjnych, technicznych i finansowych wykonywania 

działalności w zakresie wskazanych rodzajów paliw ciekłych (z podaniem kodów CN). 

Urząd Regulacji Energetyki będzie oceniał na nowo, czy przedsiębiorca ma możliwości i infrastrukturę 

konieczną do tego, aby móc nadal prowadzić swoją działalność. Zwracają się do mnie zaniepokojeni 

przedsiębiorcy z informacją, że zgromadzenie wszystkich niezbędnych dokumentów w wymaganym 

terminie nie będzie możliwe ze względu na długi czas ich przygotowywania. Miesięczny termin na złożenie 

wniosku o zmianę posiadanych koncesji w celu dostosowania ich treści do definicji paliw ciekłych jest 

zdecydowanie za krótki. Niezłożenie wniosku lub brak jego uzupełnienia w danym terminie skutkuje 

wygaśnięciem koncesji. 

Czy w ministerstwie trwają prace nad dalszymi zmianami w rozporządzeniu? Czy nie byłoby zasadne 

przedłużenie okresu na złożenie wniosku o udzielenie koncesji? Czy ministerstwo oszacowało, ile firm może 

stracić koncesje? 
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